

## CEP – KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

Report LXII – (February 1, 2024 – February 8, 2024)

### **February 1:**

- **Statement by ISWAP – (Bolka) – (Borno)**



### **Translation:**

*By the grace of God, Almighty, last Monday soldiers of the caliphate detonated an IED on a patrol of murtad loyalist militia on the road to (Bolka) – (Borno). Three of them were killed, one motorcycle was destroyed. Praise be God.*

- **an-Naba' 428 – Statements by ISWAP – More than 10 Nigerian soldiers and Cameroonian militia killed, three spies captured**

# مقتل وإصابة أكثر من ١٠ عناصر من الجيشين النيجيري والكاميروني والمليشيات وتصفية ٣ جواسيس

## بعمليات متفرقة لجنود الخلافة في نيجيريا والكاميرون

النيجيري، قرب بلدة (غاشوا)، ما أدى لإعطاب مدرعة وإصابة من فيها. وفي نفس اليوم، فجر المجاهدون عبوة أخرى على دورية راجلة للجيش النيجيري، قرب بلدة (غاشوا) أيضا، ما أدى لإصابة عدد منهم، ولله الحمد.

### مقتل عنصر من الجيش الكاميروني وإصابة آخر

على الجانب الكاميروني، هاجم جنود الخلافة في يوم السبت (١٥/رجب) ثكنة للجيش الكاميروني الكافر، في بلدة (هيبي أليفا) بمنطقة (ماروا)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصر وإصابة آخر، ولله الحمد.

### الأسبوع الماضي

وقد أسفرت عمليات جنود الخلافة بولاية غرب إفريقيا في الأسبوع الماضي عن مقتل وإصابة أكثر من ٢٥ مرتدا من الجيش النيجيري والمليشيات الموالية له وتدمير وإعطاب ٦ مدرعات و ٣ آليات رباعية الدفع في منطقتي (برنو) و(يوبي) شمالي نيجيريا.

وفي نفس اليوم أيضا، هاجم المجاهدون مقرا مشتركا للشرطة والجيش النيجيريين، في بلدة (غاجيجانا) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصر من الجيش وإصابة آخر، واغتتم المجاهدون بندقتين وأحرقوا المقر، ولله الحمد.

### أسر وقتل ٣ جواسيس للجيش النيجيري

أمنيا، أسر جنود الخلافة في يوم الجمعة (١٤/رجب) جاسوسا للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (كوكاوا) بمنطقة (برنو)، وقتلوه بنيران أسلحتهم، كما أسروا وقتلوا في يوم الأحد (١٦/رجب) جاسوسين آخرين للجيش النيجيري، قرب بلدة (كوكاوا) بمنطقة (برنو)، ولله الحمد.

### تفجير عبوتين على الجيش في (يوبي)

وفي منطقة (يوبي)، فجر جنود الخلافة في يوم السبت (١٥/رجب) عبوة ناسفة على دورية للجيش



المجاهدون قبيل انطلاقهم لمهاجمة ثكنة للجيش الكاميروني في بلدة (هيبي أليفا)

### ولاية غرب إفريقية

اشتبك جنود الخلافة في يوم الخميس (١٣/رجب) مع دورية للمليشيات الموالية للجيش النيجيري المرتد، قرب بلدة (بولكا) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لإصابة عنصر وفرار البقية.

كما فجر المجاهدون في نفس اليوم، الخميس، عبوة ناسفة على دورية للجيش النيجيري، حاولت التقدم نحو مواقع المجاهدين قرب بلدة (بوروسو) بمنطقة (برنو)، ما أدى لإعطاب آلية رباعية الدفع وإصابة من فيها.

أسفرت عمليات جنود الخلافة بولاية غرب إفريقية هذا الأسبوع عن مقتل وإصابة نحو ١٠ عناصر من الجيشين النيجيري والكاميروني والمليشيات إضافة لأسر وقتل ٣ جواسيس وإعطاب مدرعة وآلية رباعية الدفع بمناطق متفرقة في نيجيريا والكاميرون.

### قتلى وجرحى من الجيش والمليشيات في (برنو)

وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى،

### Summary:

**More than 10 members of the Nigerian and Cameroonian armies and militias were killed and wounded, three spies were eliminated**

Operations of ISWAP fighters this week resulted in the killing and wounding of 10 members of the Nigerian and Cameroonian armies and militias. Three spies were killed, an armoured vehicle and a four-wheel-drive vehicle were damaged in various areas in Nigeria and Cameroon.

### Dead and wounded from the Nigerian army and militias in Borno

Rajab 13 - clashes with a patrol of loyalist militia in (Bulka), one militiaman injured, the rest fled.

Same day - IED attack on a patrol of the murtad Nigerian army attempting advance in (Boruso), a four-wheel-drive vehicle was damaged.

Same day - attack on the joint murtad Nigerian army and police headquarters in (Gajigana), one soldier was killed, another wounded. The headquarters were then burned.

### The capture and killing of three murtad Nigerian army spies

Rajab 14 - a spy working for the murtad Nigerian army was captured and executed near (Kukawa).

Rajab 16 - another two spies of the murtad Nigerian army were captured and executed near (Kukawa)

### Detonation of two explosives on the army in Yobe

Rajab 15 - IED attack on a patrol of the murtad Nigerian army in (Gashua), an armoured vehicle was damaged, its crew injured.

Same day - IED attack on a foot patrol of the murtad Nigeria army in (Gashua), a number of them got wounded.

**A Cameroonian army member was killed and another injured**

Rajab 15 - attack on the barracks of the kuffar Cameroonian army in (Hile-Alifa), (Maroua), one soldier was killed, another injured.

#### **Last week**

Last week operations resulted in the killing and wounding of more than 25 apostates from the murtad Nigerian army and loyal militias. Six armoured vehicles and three four-wheel-drive vehicles were destroyed or damaged in (Borno) and (Yobe) in northern Nigeria.

#### **February 2:**

- **Statement by ISWAP – 19 murtad militia members in a heavy explosion in north of Nigeria**



مقتل 19 عنصرا من الميليشيات الموالية للجيش النيجيري  
المرتد بتفجير شديد لجنود الخلافة شمال نيجيريا

ولاية غرب إفريقية الجمعة 21 رجب 1445 هـ

بتوفيق الله تعالى، فجر جنود الخلافة عبوة ناسفة كبيرة الحجم، على شاحنة تقلّ عناصر من الميليشيات الموالية للجيش النيجيري المرتد، بين بلدتي (كاتافيللا) و(بولكا) بمنطقة (برنو) يوم الاثنين الماضي، ما أسفر عن مقتل 19 عنصرا وتدمير شاحنة، ولله الحمد.

#### **Translation:**

By the grace of God, Almighty, last Monday soldiers of the caliphate detonated a huge IED on a truck of murtad loyalist Nigerian militia between (Katafila) and (Bolka) – (Borno). 19 of them were killed. Praise be God.

- **Statement by ISWAP – 10 murtad Nigerian militia members killed in an explosion in northern Nigeria.**



مقتل 10 عناصر من الميليشيات الموالية للجيش النيجيري  
المرتد بتفجير لجنود الخلافة شمال نيجيريا

ولاية غرب إفريقية الجمعة 21 رجب 1445 هـ

بتوفيق الله تعالى، فجر جنود الخلافة عبوة ناسفة على دورية للميليشيات الموالية للجيش النيجيري المرتد، على طريق بلدة (كاتافيللا) بمنطقة (برنو) يوم الثلاثاء الماضي، ما أدى لتدمير شاحنة ومقتل نحو 10 عناصر كانوا يستقلونها، ولله الحمد والمآة.

#### **Translation:**

By the grace of God, Almighty, last Tuesday soldiers of the caliphate detonated an IED on patrol of

murtad loyalist Nigerian militia on the road to (Katafila) – (Borno). One truck was destroyed, almost 10 of those on board were killed.

- Statement by az-Zallaqa Media – *The Malian army and the Wagner Group in the crosshairs of the heroes.*

**الجيش المالي ومرتزة فاغنر تحت نيران الأبطال**

منبر الفرسان | مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين | منطقة ماسينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الأحد 17 رجب 1445 هـ الموافق لـ 28 يناير 2024 م استهدف المجاهدون سيارة للجيش المالي ومرتزة فاغنر بعبوة ناسفة بين جابلي ونمغالا مما أدى إلى تدميرها ولله الحمد والمنة.

وفي يوم الأربعاء 19 رجب 1445 هـ الموافق لـ 31 يناير 2024 م تم استهداف آلية للجيش المالي وفاغنر بين مدينتي ليري وسومبي ولله الحمد والمنة.

وفي نفس اليوم تم استهداف آلية للجيش المالي بين قريتي (سوقودبري) و (سوقودمامر) بولاية سيقو ولله الحمد والمنة.

رقم | 89 | 20 رجب 1445 هـ | 1 فبراير 2024 م

### Summary:

January 28 - IED attack on a vehicle of the Malian army and Wagner mercenaries between (Jabili) and (Namgala), which led to its destruction.

January 31 - a Malian army and Wagner mercenaries' vehicle was targeted between (Liri) and (Simbi)

Same day - a Malian army vehicle was targeted between (Sogoud Berri) and (Sogoud Mamer)

### February 3:

- Statement by ISWAP – (Gajiram) – (Borno)

ولاية غرب إفريقية | السبت 22 رجب 1445 هـ

بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة مقرًا للشرطة النيجيرية المرتدة، في بلدة (غاجيرام) بمنطقة (برنو) أمس، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل ضابط و 4 عناصر، وأحرق المجاهدون المقر، ولله الحمد.

### Translation:

By the grace of God, Almighty, yesterday soldiers of the caliphate attacked a camp of the murtad Nigerian police in (Gajiram) – (Borno). One officer and four police officers were killed, the camp was burned. Praise be God.

- Picture set by ISWAP – *Police officers killed in an attack by the Mujahidin in (Gajiram)*





قتيل من الشرطة النيجيرية بهجوم المجهدين على مقرهم في بلدة (عاجيرام)

رجب 1445



WEST AFRICA

- Statement by az-Zallaqa Media – Urgent (Aribanda)



**Translation:**

February 3 – Mujahidin of JNIM set an ambush for a patrol of the Wagner Group, more details to follow. Thanks be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Attack on the Togolese army in (Dabango)

هجوم على الجيش التوغولي في ولاية دبانغو

منبر الفرسان [ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين ] منطقة بوركيينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الخميس 20 رجب 1445 هـ الموافق لـ 01 فبراير 2024 م تمكن مقاتلو جماعة نصره الإسلام والمسلمين من الهجوم على الجيش التوغولي بين (بويو) و (بابري) ولاية (دبانغو) مما أسفر عن مقتل واحد على الأقل وغنم المجهدون (3) سيارات عسكرية و(4) دوشكا و(2) هاون و(1) أربي جي و(1) بيكا و(1) كلاشنيكوف و(2) مسدس وكمية كبيرة من قذائف الهاون وأمتعة أخرى متنوعة، كما تم إحراق سيارة واحدة ولله الحمد والمنة

رقم | 114

20 رجب 1445 هـ | 01 فبراير 2024 م

**Summary:**

February 1 - Fighters of JNIM attacked the Togolese army between (Boyo) and (Babri), killing at least one soldier, a large quantity of weapons and three military vehicles were seized, one vehicle burned.

**February 4:**

- Statement by ISWAP – (Kokarita) – (Yobe)

ولاية غرب إفريقية الأحد 23 رجب 1445 هـ

بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة ثكنة للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (كوكاريتا) بمنطقة (يوبي) أمس، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل 3 عناصر وفرار البقية، وأحرق المجهدون الثكنة واغتنموا 3 بنادق وذخائر متنوعة، ولله الحمد.

**Translation:**

By the grace of God, Almighty, yesterday soldiers of the caliphate attacked a base of the murtag Nigerian government in (Kokarita) – (Yobe). Three of them were killed, the rest fled. The Mujahidin burned the base. Three rifles and ammunition were looted. Praise be God.

- Statement by ISWAP – (Kokarita) – (Yobe)



**Translation:**

By the grace of God, Almighty, yesterday soldiers of the caliphate attacked the house of the mayor of (Kokarita) – (Yobe). Two guards were killed their vehicles burned. A third vehicle was looted. Praise be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Mine attack on a convoy of the Wagner Group and the Malian army



**Summary:**

February 2 - IED attack on the Russian Wagner mercenaries' car between (Nampala) and (Jabeli), which led to the destruction of the car and the death of its crew.

Same day - a Mali army and Wagner mercenary's car was targeted between (Gombo) and (Nara).

Same day - a Mali army soldier was assassinated in the centre of (Kuna).







ماتبقى من أشلاء مرتزقة فاغر بعد تفجير سيارتهم بين "جابلي" و "نمفلا"



23 رجب 1445 هـ 4 فبراير 2024م



ماتبقى من أشلاء مرتزقة فاغر بعد تفجير سيارتهم بين "جابلي" و "نمفلا"



23 رجب 1445 هـ 4 فبراير 2024م



- Statement by az-Zallaqa Media – The Wagner Group attacked by the Mujahidin

## مرتزقة فاغنر تحت ضربات المجاهدين

منبر المرابطين [ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين ] منطقة أربيندا

في يوم السبت 22 رجب 1445 هـ الموافق 3 فبراير 2023 م نصب المجاهدون كمينًا محمًا لمرتزقة فاغنر بين مدينتي «بوني» و «دلا» بولاية موبتي ما أسفر عن مقتل 3 على الأقل ولذا الباقون بالفرار وغنم المجاهدون سلاح كلاشنكوف وأمتعة أخرى ولله الحمد والمنة

رقم | 36

23 رجب 1445 هـ | 4 فبراير 2024 م

### Summary:

February 3 - an ambush on Wagner forces between (Boni) and (Dala), at least three mercenaries were killed, the rest fled. Some weapons were seized.



### غنائم المجاهدين بين مدينتي «بوني» و «دلا» بولاية «موبتي»

az-Zallaqa

23 رجب 1445 هـ | 4 فبراير 2024 م



أحد الهلكى من مرتزقة فاغنر بين مدينتي "بوني" و "دلا" بولاية "موبتي"

الأقعة  
az-Zallaqa

23 رجب 1445 هـ 4 فبراير 2024م



إحراق درجات لمرتزقة فاغنر بين "بوني" و"دلا" بولاية "موبتي"

الأقعة  
az-Zallaqa

25 رجب 1445 هـ 6 فبراير 2024م



#### **February 5:**

- Statement by ISWAP – (Shitimari) – (Diffa)



#### **Translation:**

*Two days ago soldiers of the caliphate attacked the house of the mayor of (Shitimari) – (Diffa). Four of their vehicles were burned, one motorcycle was captured. The Mujahidin safely returned to their base. Praise be God.*

- Statement by ISWAP – Almost ten murtad Nigerian soldiers killed in an explosion by the Mujahidin in Northern Nigeria.



**Translation:**

By the grace of God, Almighty, yesterday soldiers of the caliphate detonated an IED on a foot patrol of the murtad Nigerian army close to their base on the road between (Bama) and (Mairi) – (Borno). Almost ten of them were wounded or killed. One 4x4 vehicle was destroyed. Praise and Glory be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Urgent (Macina)



**Translation:**

February 5 – Mujahidin of JNIM set an ambush on the Malian army between (Jima) and (Karifur) in (Kokiloko) causing severe damage. Praise and glory be God.

## February 6:

- Statement by ISWAP – (Jimtilo) – (Borno)



### Translation:

By the grace of God, Almighty, last Thursday soldiers of the caliphate attacked a roadblock of the murtad Nigerian army in (Jimtilo) – (Borno). One soldier was killed. Praise be God.

- Video release by az-Zallaqa Media – (Aribanda) - ambush on the road between (Boni) and (Dala)





- Statement by az-Zallaqa Media – Five murtad Malian soldiers killed.

## مقتل 5 عناصر من الجيش المالي المرتد

منبر الفرسان | مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين | منطقة ماسينا

في يوم الإثنين 24 رجب 1445 هـ الموافق لـ 5 فبراير 2024 م نصب المجاهدون كميناً للجيش المالي بين مدينتي «جيم» و «كريفور» بولاية (كايس) ما أسفر عن مقتل 5 من الجيش المالي على الأقل وغنم المجاهدون آلية عسكرية و1 دوشكا و4 كلاشنكوف و7 صناديق ذخيرة ورجع المجاهدون بفضل الله سالمين غانمين ولله الحمد والمنة

رقم | 91

25 رجب 1445 هـ | 6 فبراير 2024 م

### Summary:

February 5 - an ambush on the Malian army between (Diema) and (Karivor), at least five soldiers were killed, one military vehicle seized and various weapons with ammo caches looted.





غنائم المجاهدين بين مدينتي "جيما" و "كاريفور" بولاية "كايس"

الزلاقة  
az-Zallaqa

25 رجب 1445 هـ - 6 فبراير 2024 م

- Statement by az-Zallaqa Media – Nigerian military vehicle targeted (Kokoloko)

## إستهداف آلية عسكرية للجيش النيجيري في كوكولوكو

منبر الفرسان | مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين | منطقة بوركيننا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم السبت 22 رجب 1445 هـ الموافق لـ 3 فبراير 2024 م تمكنت سرية من سرايا جماعة نصره الإسلام والمسلمين من استهداف آلية عسكرية لرتل للجيش النيجيري بعبوة ناسفة في (كوكولوكو) في ولاية (تلابيري) ما أسفر عن تدميرها وهلاك من كان على متنها، ولله الحمد والمنة.

رقم | 115

23 رجب 1445 هـ | 4 فبراير 2024 م

### Summary:

February 3 - IED attack on a Nigerian army convoy in (Kokoloko), a military vehicle was destroyed, and its crew killed.





جانب من غنائم المجاهدين بين (بويو - و -بابري) في شمال (توغو)

الزلاقة  
az-Zallaqa

23 رجب 1445 هـ | 4 فبراير 2024 م

#### February 7:

- Statement by az-Zallaqa Media – IED-attacks on the Malian Army and the Wagner Group

## إستهداف الجيش المالي ومرتزقة فاغمر بعبوات ناسفة

منبر الفرسان [ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين ] منطقة ماسينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الجمعة 21 رجب 1445 هـ الموافق لـ 2 فبراير 2024 م استهدف المجاهدون آلية للجيش المالي بعبوة ناسفة بين قريتي «مندولي» و «ديانغاساغو» في منطقة «بانديجارا» بولاية موبتي ولله الحمد والمنة وفي يوم السبت 22 رجب 1445 الموافق لـ 3 فبراير 2024 م تم استهداف آلية أخرى للجيش المالي بعبوة ناسفة في نفس الطريق ولله الحمد والمنة وفي يوم الأحد 23 رجب 1445 هـ الموافق لـ 4 فبراير 2024 م تم استهداف سيارة للجيش المالي بين قريتي «بارو» و «سونقوبيا» في منطقة «بانديجارا» بولاية موبتي ما أسفر عن تدميرها بالكامل ولله الحمد والمنة

رقم 92

26 رجب 1445 هـ | 7 فبراير 2024 م

### **Summary:**

February 2 - IED attack on a Malian army vehicle between (Mandoli) and (Diango Sago).

February 3 - IED attack on another Malian army vehicle on the road (Mandoli-(Diango Sago).

February 4 - a Mali army vehicle was targeted between (Baru) and (Sungobia), which led to its destruction.



### **February 8:**

- Statement by ISWAP – (Banki) – (Borno)



### **Translation:**

By the grace of God, Almighty, last Monday soldiers of the caliphate clashed with a mixed patrol of the Nigerian and Cameroonian army that was advancing on their positions, close to (Banki) forests – (Borno). Some of them were killed and wounded. Praise be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Urgent (Macina)



**Translation:**

February 8 – Mujahidin of JNIM stormed a camp of the Malian army in (Milqa Mali) –(Kais) causing them sever losses. Praise and glory be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Three IED attacks on the Burkinabe army



**Summary:**

February 6 - a Burkinabe army convoy between (Cobri) and (Ouhiguya) was targeted with three IEDs, a number of human and material losses.

February 5 - a member of the Burkinabe loyalist militia was killed in (Bella)(Bobo-Dioulasso).

- Statement by az-Zallaqa Media – A sweeping attack targeting the Malian army in (Malacca)

**هجوم كاسح يستهدف الجيش المالي في ملقا**

منبر الفرسان [ مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين ] منطقة ماسينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

بتوفيق الله تعالى تمكّنت سرية من سرايا جماعة نصرة الإسلام والمسلمين من الهجوم على مقر للجيش المالي (فاما) في قرية «ملقا» قرب الحدود الموريتانية بولاية (كايس) ما أسفر عن مقتل 4 عناصر على الأقل من الجيش المالي، وغنم المجاهدون آليتين عسكريتين و3 بيكا و15 كلاشنكوف و3 مسدسات وكمية من الذخائر وذلك يوم الخميس 27 رجب 1445 هـ الموافق لـ 8 فبراير 2024 م ولله الحمد والمِنَّة

رقم 93

27 رجب 1445 هـ - 8 فبراير 2024 م

**Summary:**

February 8 - Attack on the Mali army headquarters in (Malaga) near the Mauritanian border, at least four soldiers were killed, two military vehicles seized and various weapons with ammo caches looted.